

TEKS UCAPAN
Y.BHG. PROF. DATUK WIRA DR. RAHA ABDUL RAHIM
NAIB CANSOLOR

PROGRAM PERASMIAN PENHAYATAN ALAM SEKITAR
PERINGKAT UTeM 2020

Pada 25 OGOS 2020 (SELASA) 3.30 PETANG

KAMPUS TEKNOLOGI UTeM

Bismillah hirrahman nirrahim

Terima kasih kepada pengacara majlis

Yang Berbahagia Prof. Dr. Zulkifilie bin Ibrahim,
Timbalan Naib Canselor (Penyelidikan dan Inovasi)

Yang Berbahagia Prof. Madya Dr. Nurulfajar bin Abd Manap
Timbalan Naib Canselor (Hal Ehwal Pelajar)

Yang Berbahagia Prof. Madya Ir. Dr. Md. Nazri bin Othman
Penolong Naib Canselor Jaringan Industri dan Masyarakat

Yang Berbahagia Prof. Madya Teknologis Mohd Rahimi bin Yusoff
Penolong Naib Canselor Pembangunan dan Pengurusan Fasiliti

Yang Berusaha Prof. Madya Teknologis Juhari bin Ab Razak
Pengarah Pejabat Keselamatan Pekerjaan dan Kelestarian Alam Sekitar

Pegawai-Pegawai Kanan Universiti

Hadirin dan hadirat yang dihormati sekalian,

Assalamualaikum Warahmatullahi Taala Wabarakatu dan Salam
Sejahtera

- 1) Alhamdulillah, setinggi-tinggi kesyukuran kehadiran Allah SWT kerana dengan kurnia dan izin-Nya dapatlah kita sama-sama berhimpun dan bertemu pada petang ini bersempena Program Penghayatan Alam Sekitar 2020 Peringkat Universiti Teknikal Malaysia Melaka.

2) Sepertimana lazimnya, pada setiap tahun UTeM tidak pernah lupa untu

Hadirin hadirat yang hormati sekalian,

3) Penganjuran Program Minggu Alam Sekitar Malaysia peringkat Negeri Melaka pada tahun 2014 adalah lanjutan daripada Sambutan Minggu Alam Sekitar Malaysia Peringkat Kebangsaan yang telah dirasmikan pada 1 November 2014 di Tasik Darul Aman, Alor Setar, Kedah.

4) Program yang diadakan adalah untuk meningkatkan kesedaran dikalangan warga UTeM dan komuniti IPT di Negeri Melaka dalam menerapkan gaya hidup sihat dan lestari demi kesejahteraan sejagat.

Hasrat ini adalah selaras dengan tema sambutan Minggu Alam Sekitar Malaysia pada tahun ini iaitu **“Ya! Teruskan Gaya Hidup Lestari.”**

Hadirin hadirat yang dihormati sekalian,

- 5) UTeM telah mengenal pasti bidang Kelestarian Teknologi Pembuatan atau Sustainable Manufacturing Technology (SMT) sebagai bidang utama penyelidikan universiti. Bagi mencapai hasrat ini, Universiti telah menggariskan 4 bidang fokus yang akan menyokong kepada kejayaan SMT iaitu Kejuruteraan Sistem, Interaksi Teknologi dan Manusia, Teknologi Mendatang dan Teknologi Hijau.

- 6) Bagi bidang teknologi hijau, elemen-elemen seperti Rapid Manufacturing Technology, Green Material, Green Manufacturing dan Lean Manufacturing telah disenaraikan sebagai elemen penting bagi menyokong hasrat universiti dalam merealisasikan kejayaan bidang Teknologi Hijau seterusnya kejayaan bidang utama penyelidikan iaitu Kelestarian Teknologi Pembuatan. Bidang utama ini juga turut menyokong kepada bidang nic MTUN iaitu Sustainable Materials and Green Technology.

- 7) Di samping itu, UTeM turut berperanan penting dalam merealisasikan agenda dan hasrat Kerajaan Negeri Melaka mencapai status bandar Teknologi Hijau menjelang 2020. Ini dapat dilihat melalui sumbangan UTeM sama ada secara langsung atau tidak langsung menerusi program Hari Kitar Semula, Hari Tanpa Beg Plastik Negeri Melaka dan Pengumpulan Minyak Masak Terpakai.

Hadirin yang dihormati sekalian,

- 8) Sambutan Minggu Alam Sekitar Malaysia peringkat Negeri Melaka telah diadakan dengan begitu meriah, penuh dengan pengisian dan aktiviti-aktiviti yang bermanfaat, antaranya, Pertandingan Fotografi di atas talian, Kuiz Alam Sekitar di atas talian, Debat Alam Sekitar peringkat IPT Negeri Melaka, Pengumpulan Minyak Masak Terpakai di ketiga-tiga kampus UTeM, Program Kesihatan, Program Penanaman Pokok sehingga 999 pokok oleh ahli Rakan Alam Sekitar (RAS UTeM) dan Program Pembersihan Pantai oleh ahli RAS UTeM juga dibantu dengan kerjasama oleh JAS serta pihak SWM.
- 9) Pada hari ini juga pelbagai aktiviti turut diadakan seperti **enviro-hunt** dan ceramah berkenaan kampus lestari. Saya berharap

dengan aktiviti-aktiviti yang dilaksanakan ini dapat menyuntik semangat cintakan alam sekitar seterusnya menjadikan UTeM salah sebuah IPT yang lestari.

- 10) Akhir kata saya sekali lagi mengucapkan jutaan terima kasih atas kerjasama padu yang diberikan oleh semua pihak terutama atas sokongan daripada **Yang Berhormat Encik Md Rawi Bin Mahmud, Timbalan Exco Pelajaran, Pengajian Tinggi, Sains dan Teknologi, Teknologi Hijau dan Inovasi Negeri Melaka** bagi menyempurnakan Majlis Perasmian Minggu Alam Sekitar Malaysia (MASM) Peringkat Negeri Melaka tahun 2014 pada kali ini.

Bunga selasih di petik nyonya
Lalu diikat di dalam perahu

Persekitaran bersih banyak faedahnya
Badan sihat ceria selalu

Memancing ikan di Sungai Jugra
Enak sekali dimasak gulai,
Manusia prihatin bumi terpelihara,
Persekitaran indah tidak ternilai.

Sekian, saya sudahi ucapan dengan Wabillahitaufik Walhidayah
Wassalamualaikum Warahmatullahi Wabarakatuh.